

The Northwest Marine Research Association comprises four universities, five research institutions and one Institute for Advanced Study in Northwest Germany:

Der Nordwest-Verbund Meeresforschung e.V. besteht aus vier Universitäten, fünf Forschungseinrichtungen und einem Institute for Advanced Study im Nordwesten Deutschlands:

- University of Bremen, represented by MARUM - Center for Marine Environmental Sciences
Universität Bremen, vertreten durch MARUM - Zentrum für Marine Umweltwissenschaften
- University of Oldenburg, represented by the Institute for Chemistry and Biology of the Marine Environment (ICBM)
Universität Oldenburg, vertreten durch das Institut für Chemie und Biologie des Meeres (ICBM)
- Bremerhaven University of Applied Sciences
Hochschule Bremerhaven
- Jacobs University Bremen
Jacobs University Bremen
- Alfred Wegener Institute for Polar and Marine Research (AWI)
Alfred-Wegener-Institut für Polar- und Meeresforschung (AWI)
- Hanse-Wissenschaftskolleg (HWK), Institute for Advanced Study
Hanse-Wissenschaftskolleg (HWK) Institute for Advanced Study
- Leibniz Center for Tropical Marine Ecology (ZMT)
Leibniz-Zentrum für Marine Tropenökologie (ZMT)
- Max Planck Institute for Marine Microbiology (MPI)
Max-Planck-Institut für Marine Mikrobiologie (MPI)
- National Maritime Museum of Germany
Deutsches Schiffahrtsmuseum
- Research Institute Senckenberg by the Sea
Forschungsinstitut Senckenberg am Meer



The *Office for Guest Scientists* is located at the Hanse-Wissenschaftskolleg (HWK) in Delmenhorst.

Das Office for Guest Scientists befindet sich im Hanse-Wissenschaftskolleg (HWK) in Delmenhorst.

Nordwest-Verbund Meeresforschung e.V.
Northwest Marine Research Association
Office for Guest Scientists
Britta Stigge

Hanse-Wissenschaftskolleg (HWK)
Institute for Advanced Study
Lehmkuhlenbusch 4
D-27753 Delmenhorst

Tel.: +49 (0) 4221 9160-122
bstigge@nwv-meeresforschung.de
www.nwv-meeresforschung.de/
guestscientists



Hanse-Wissenschaftskolleg
Institute for Advanced Study



Nordwest-Verbund
Meeresforschung e.V.

Northwest Marine Research Association
Nordwest-Verbund Meeresforschung

Office for Guest Scientists



September 2012 | Gestaltung: Christiane Marwecki
Fotos: D. Meyerdierks, H. Müller-Henicz, HWK; V. Diekamp, A. Gerdes, MARUM



Nordwest-Verbund
Meeresforschung e.V.



Hanse-Wissenschaftskolleg
Institute for Advanced Study



International Exchange within the Northwest Marine Research Association

The Northwest Marine Research Association (NWVM) was established in 2007. The ten member institutions now boast a substantial collaborative network, pooling a large number of different marine research fields as well as an excellent research infrastructure. In April 2012 the *Office for Guest Scientists* was set up to further connect and extend the international research activities within the NWVM.

Internationaler Austausch im Nordwest-Verbund Meeresforschung e.V.

Seit Gründung des Nordwest-Verbunds Meeresforschung e.V. (NWVM) im Jahr 2007 bilden die zehn Mitgliedseinrichtungen ein bedeutendes Netzwerk mit vielfältigem Themenspektrum in der marinen Forschung und ausgezeichneter Forschungsinfrastruktur.

Im April 2012 wurde das *Office for Guest Scientists* eingerichtet, um insbesondere die internationalen Forschungsaktivitäten im Verbund noch stärker zu vernetzen und auszubauen.

The *Office for Guest Scientists* supports the NWVM member institutions and guest scientists on their international collaboration and networking activities.

What could be the benefits for you?

- Get useful information from the NWVM guest scientists database, e. g. who is currently here or coming soon, until what date, working in which research field, cooperating with whom?
- Receive support prior to the stay at one of the NWVM member institutions, including the provision of information regarding individual funding opportunities and support for the actual application process itself if needed.
- Obtain information and get support on organizational details that need to be considered for the stay.
- Create and extend your personal networks within NWVM and explore new collaborative research possibilities with colleagues, even beyond the period of your stay.

Das *Office for Guest Scientists* unterstützt die Mitgliedseinrichtungen des NWVM ebenso wie die Gastwissenschaftlerinnen und Gastwissenschaftler in der internationalen Zusammenarbeit und Vernetzung.

Wie können Sie profitieren?

- Die Gastwissenschaftler-Datenbank des NWVM nutzen für Fragen, wie z. B. wer ist gerade oder bald hier, bis wann, forscht zu welchem Thema, kooperiert mit wem?
- Bereits im Vorfeld des Aufenthaltes an einer der Mitgliedseinrichtungen Unterstützung bekommen zu individuellen Fördermöglichkeiten bis hin zum Bewerbungsverfahren.
- Informationen und Unterstützung zu organisatorischen Details erhalten, die für den Aufenthalt bedacht werden müssen.
- Ihre persönlichen Netzwerke im NWVM auf- und ausbauen und neue Forschungs-kooperationen mit Kollegen für weitere gemeinsame Vorhaben ausloten, auch über die Zeit des Aufenthalts hinaus.

